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Obec Dolní Lutyně vybudovala v r. 2023 v rámci etapy 1A. 
splaškovou kanalizaci pro možnost odvedení splaško-

vých vod z nemovitostí. Vlastníkem kanalizace je obec, na 
základě koncesní smlouvy je nyní provozovatelem kana-
lizace společnost Severomoravské vodovody a kanalizace 
Ostrava a.s. (SmVaK). SmVak zajišťuje údržbu kanalizace 
a provoz čistírny, odsouhlasuje nová napojení a kontroluje 
stávající napojení, poskytuje havarijní služby a je oprávněn 
vybírat stočné. Abyste se mohli napojit do nově vybudo-
vané splaškové kanalizace, potřebujete podat žádost na 
SmVaK Ostrava o zřízení kanalizační přípojky a k ní doložit 
jako hlavní přílohu povolení stavby kanalizační přípojky. 
Proto obec v rámci projektové předpřípravy a stavby v ko-
ordinaci s vlastníky rodinných domů financuje vybudování 
odbočných (přípojných) míst, projektové dokumentace 
a povolení kanalizačních přípojek. 

Zlepšení podmínek pro odvádění odpadních vod z ne-
movitostí na území Dolní Lutyně patří mezi priority obce. 
Odkanalizovat naše území je finančně, ale i projekčně 
náročné. Víme, jaké jsou limity odkanalizování gravitační 
kanalizace, a které lokality odkanalizovat nepůjde. Nevý-
hodou je pro nás rozptýlená zástavba rodinných domů. 
Budou vždy lokality, kde si lidé za čistotu odpadních vod 
budou zodpovídat sami. Legislativně celou oblast pokrý-
vá především §38 zákona č. 254/2001 Sb. Zákon o vo-
dách a o změně některých zákonů (vodní zákon) a Zákon 
č. 274/2001 Sb. Zákon o vodovodech a kanalizacích pro 

veřejnou potřebu a o změně některých zákonů (zákon 
o vodovodech a kanalizacích). Již několik let proto platí, že 
předčištění odpadních vod prostřednictvím starých sep-
tiků není možné a je vyžadováno napojení na kanalizaci 
ukončenou čistírnou odpadních vod, pokud je to technic-
ky možné a ekonomicky přijatelné. Také platí povinnost 
uchovávat si doklady o vývozu svých jímek pro případnou 
kontrolu po dobu dvou let. 

Kanalizační síť obce Dolní Lutyně se neodlišuje od ji-
ných obcí v naší republice. Nejvíce problematickým typem 
kanalizace v naší obci jsou kanalizace umožňující od po-
čátku své výstavby mimo vodu srážkovou odvádět také 
předčištěné odpadní vody z biologických septiků s volnou 
výústí do přírody, většinou do místních potoků. Tyto ka-
nalizační stoky se v naší obci stavěly v 70. a 80. letech s li-
mity pro vypouštění platné v té době. Obec většinu těchto 
stok vlastní a platí za znečišťování přírody sankce. Platná 
legislativa ale nezbavuje odpovědnosti ani ty majitele 
nemovitostí, kteří se o svůj septik řádně starají a vody do 
této kanalizace vypouštějí. I zde je vyžadováno napojení 
na kanalizaci ukončenou čistírnou odpadních vod, pokud 
je to technicky možné a ekonomicky přijatelné, nebo zasle-
pení odtoku ze septiku. Majitelé nemovitostí nenapojení 
do kanalizace ukončené čistírnou odpadních vod, musí 
v budoucnu počítat s kontrolou likvidace odpadních vod.

 Ing. Marián Franko, investiční technik

Před několika lety proběhla revize katastru nemovi-
tostí v katastru Dolní Lutyně a nyní obec obdržela 

oznámení, že v nejbližších dnech začne revize katastru 
nemovitostí v katastrálním území Věřňovice. Kompletní 
text oznámení Katastrálního úřadu pro Moravskoslez-
ský kraj naleznete na webových stránkách obce v sekci 
„Informujeme“. O co se jedná a jak vše probíhá se poku-
sím popsat na základě zkušeností z revize katastrálního 

území Dolní Lutyně, které proběhlo v minulých letech. 
Revize katastrálních území je dána zákonem a probíhá 
postupně v jednotlivých katastrálních územích. Nyní při-
chází na řadu Věřňovice. 

Občané sice mají povinnost ze zákona hlásit na kata-
strálním úřadu jednotlivé změny týkající se jejich nemo-
vitostí, ale všichni tak nějak ví, že na to lidé zapomínají. 
Proto se jednou za čas provádí revize katastru přímo v te-
rénu pracovníky Katastrálního úřadu Moravskoslezského 
kraje. Ti osobně projdou všechny nemovitosti, kde mají 
podezření, že vše není v souladu se záznamy v katastru. 
Někdy se může jednat o relativní drobnosti, např. když 
pole, které se v minulosti obdělávalo, dnes slouží jako za-
hrada u rodinného domu. V takových případech by mělo 
postačit čestné prohlášení podepsané vlastníkem a Ka-
tastrální úřad už vše napraví. Jiné to je v případech čer-
ných a nepovolených staveb, kde bude nutná urychlená 
náprava dle dnešní legislativy, neboť jinak hrozí sankce, 
a hlavně to komplikuje budoucí převody vlastnického 
práva. V každém případě není se čeho bát, pracovníci ka-
tastrálního úřadu vždy jednali korektně, a když to zvládli 
občané na katastru Dolní Lutyně a dalších obcí, určitě to 
Věřňovice zvládnou taky.

 
 Mgr. Pavel Buzek, starosta obce 

Revize katastru nemovitostí ve Věřňovicích

Obec pomáhá s připojením na kanalizaci 
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Dolní Lutyně hostila v pondělí 
3. února moderátora publicistic-

kých pořadů Václava Moravce, který 
přijel na pozvání místního kněze Ma-
riána Pospěchy. Jeho názory a zkuše-
nosti, které za 20 let moderování po-
litických diskuzí nasbíral, pak doslova 
hltal zcela plný sál kulturního domu.

Prozradil, že s některými politiky je 
to někdy ve studiu velmi těžké. Z jeho 
vyprávění ale vyplynulo, že je dnes 
díky bohatým zkušenostem nad věcí, 
i když přiznal, že se mu několikrát sta-
lo, že nebyl úplně objektivní či mu při 
diskuzi ujely nervy. 

„Jednou mě jeden politik okřikl, ať 
další dva diskutující zklidním, že tu 
moderaci nezvládám, načež jsem mu 
odvětil, že pracuji s takovým 'mate-
riálem', jaký mi voliči dodali,“ pobavil 
Moravec všechny přítomné v sále.

Mluvil ale také mimo jiné o umělé 
inteligenci, o systému školství a o tom, 
jak mladá generace získává informace. 

Václav Moravec byl velmi otevřený, 
občas si rýpl do České televize. Zmínil 
také to, jak na něm někteří politici stá-
le vyzvídají, jaký má v televizi plat. „Je-
den známý politik na mě vyrukoval, 
že beru za moderování půl milionu, 

takže když si mě dobíral už poně-
kolikáté, ukázal jsme mu výplatnici. 
Z ní mohl vyčíst, že mám plat řado-
vého poslance a jezdím soukromou 
Škodou Octavia,“ prozradil. 

Známý moderátor také přiznal, 
že jeho oblíbeným pořadem, který 
v České televizi připravuje, je Fokus 
Václava Moravce. „Díky němu jsem 
se seznámil s páterem Pospěchou. 

Byl hostem mého pořadu,“ prozradil 
Moravec.

Jako poděkování mu starosta Pavel 
Buzek předal obří pecen rychvaldské-
ho chleba s vydlabanou jedničkou. 
Moderátor na to reagoval dotazem, 
kolik takový chleba stojí. Jako za-
městnanec České televize prý může 
přijímat dary v hodnotě do 500 korun. 
 (toj)

Vedení obce se rozhodlo pro výběr právní kanceláře, 
která nás bude zastupovat v aktuálním právním spo-

ru týkajícím se SPP Dolní Lutyně (gigafactory). Po pečli-
vém výběrovém řízení a po vytvoření nezávislé komise 
se nám podařilo vybrat kancelář, která nabídla nejlepší 
kombinaci odbornosti a zkušeností pro tuto složitou 
situaci.

Komise složená z odborníků na právo, zástupců obce 
a dalších relevantních osob, vybrala z trojice uchazečů 
právní kancelář JGK advokáti sídlící v Ostravě. Tento 
krok je pro nás zásadní, protože se týká budoucnosti naší 
obce, rozvoje území a právních otázek spojených s giga-
factory. Jde o téma, které nás všechny trápí a které je pro 
nás otázkou veřejného zájmu.

Právní kancelář JGK advokáti má dlouholeté zku-
šenosti v oblasti právního poradenství a zastupování 
klientů v různých oblastech práva, včetně veřejného 
a správního práva, což je pro tuto situaci klíčové. Kance-
lář je známá svou profesionalitou a důrazem na kvalitní 

a transparentní právní služby. JGK advokáti spolupracují 
s širokým spektrem klientů včetně jednotlivců, veřejných 
institucí i firem, což z nich činí silného partnera pro tuto 
záležitost.

Nyní se společně s právní kanceláří budeme připra-
vovat na zveřejnění Zásad územního rozvoje Morav-
skoslezského kraje (ZÚR MSK). Naším cílem je zajistit si 
co nejlepší pozici pro vyjednávání a prosazení výsledků 
obecního referenda. V rámci této přípravy budeme 
analyzovat všechny dostupné dokumenty, které máme 
k dispozici, včetně studie od docenta Cholevy, protipo-
vodňové studie a dopadové studie.

Věříme, že výběr právní kanceláře JGK advokáti nám 
pomůže dosáhnout spravedlivého a prospěšného vý-
sledku pro naši obec. Zveme všechny občany na zasedá-
ní zastupitelstva dne 19. února, kde bude právní kancelář 
představena a budeme mít možnost se dozvědět více 
o dalších krocích.

 Erik Wybraniec, radní obce

Vedení obce vybralo právní kancelář pro zastupování v otázce gigafactory

Václav Moravec bavil historkami 
o politicích. Došlo ale i na vážná témata 
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Lidé byli štědří. V Tříkrálové sbírce 
se vybralo přes 150 tisíc korun 
Také letos na počátku ledna vyrazili do ulic v Dolní Lu-

tyni a Věřňovicích Tři králové a přinášeli tak požehnání 
do tamních domácností. V Dolní Lutyni se vydali koledovat 
členové skautského oddílu a farního společenství i další 
příznivci Tříkrálové sbírky pod vedením paní Anny Bu-
kovské, ve Věřňovicích pak děti pod vedením paní Denisy 
Marinovové. 

Tříkrálová sbírka se na území obce konala již popěta-
dvacáté. „V průběhu celého čtvrtstoletí byli obyva-
telé Dolní Lutyně ke koledníkům a k ideálům Charity  

až neuvěřitelně vstřícní a štědří,“ připomíná Žaneta 
Bébarová z Charity Bohumín. Díky jejich štědrosti se letos 
vybralo dohromady neskutečných 152 185 korun. V Dolní 
Lutyni 119 745 a ve Věřňovicích 32 440 korun.

Prostředky (65 procent z vykoledované částky) budou 
použity podle předem schválených záměrů na modernizaci 
požární elektronické signalizace v zařízeních Charity Bohu-
mín, dále k pořízení elektrické bezpečnostní brány v odleh-
čovací službě sv. Kláry a zbylé prostředky na dovybavení 
služeb zasažených loňskou povodní. Dalších 35 procent 
výtěžku Tříkrálové sbírky bude použito na celostátní úrov-
ni – 15 procent je určeno na velké diecézní projekty (Diecé-
zní charita ostravsko-opavská), desetina vybrané částky 
putuje do krizového fondu, odkud jsou peníze uvolňovány 
při mimořádných událostech (např. povodně, tornádo…) 
a na pomoc v zahraničí; pět procent využije na své projek-
ty Charita České republiky a 5 procent tvoří zákonné režie 
sbírky.  (be)

Případné dotazy o využití prostředků získaných v Tříkrá-
lové sbírce 2025 rádi zodpovíme na telefonních čís-
lech 734 797 240, 736 766 021 nebo e-mailové adrese 
zaneta.bebarova@bohumin.charita.cz. Informace o celé 
Tříkrálové sbírce naleznete www.trikralovasbirka.cz 
nebo na www.bohumin.charita.cz. Ještě jednou moc 
děkujeme všem, kteří se do sbírky zapojili – kolední-
kům i dárcům…

Žaneta Bébarová,
koordinátorka Tříkrálové sbírky pro Charitu Bohumín,

Zdeňka Kniezková Brňáková,
ředitelka Charity Bohumín



Obecní ples: Ve víru hudby a tance
V sobotu 1. února jsme si užili nádherný večer na tradičním obecním plese! Po úvodním slovu mís-
tostarosty Jaroslava Svobody odstartoval plesové dění kouzelník Denis Vicherek. O hudební do-
provod se jako loni postarala kapela Joker Band pod vedením zkušeného kapelníka Ivana Muchy.  
Kapela bavila hosty až do časných ranních hodin a postarala se o skvělou atmosféru plnou hudby 
a tance. Letos kromě klasického baru nechyběly ani míchané drinky a barmanská show. Děkujeme 
všem, kteří dorazili, a už teď se těšíme na další ročník! Sejdeme se v sobotu 24. ledna 2026.  (ten)
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V úterý 17. prosince 2024 se uskutečnilo v klubovně 
Kulturního domu Dolní Lutyně vánoční tvoření pro 

seniory, které se setkalo s velkým zájmem a nadšením 
účastníků. Pod vedením zkušených lektorů si senioři 
vytvořili své vlastní vánoční svícny a užili si příjemné od-
poledne plné pohody a adventní atmosféry. Během akce 
panovala přátelská a sváteční atmosféra. Hotové svícny 

nejen zdobí domácnosti účastníků, ale také připomínají 
společně strávené chvíle a nové dovednosti, které senioři 
během tvoření získali.

Akce sklidila jednoznačně pozitivní ohlasy. „Bylo to 
nádherné odpoledne. Svícen už mám na stole a každý 
ho obdivuje,“ řekla jedna z účastnic, paní Marie. Dodala, 
že velké díky patří organizátorům za krásný nápad a milý 
přístup.

Akce byla připravena s cílem podpořit aktivní trávení 
volného času seniorů, nabídnout jim možnost společen-
ského setkání a kreativního vyjádření. Veškerý materiál 
pro tvoření byl zajištěn a účastníci si mohli vyzkoušet 
práci s přírodními materiály, vánočními ozdobami a svíč-
kami. Aktivita se konala pod záštitou MAS Bohumínsko, 
z.s. díky realizaci projektu Společně pro Bohumínsko, 
CZ.03.02.01/00/22_008/0000224. (mas)

Vánoční tvoření svícnů přineslo seniorům radost a kouzlo adventu
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Lyžařský výcvik na Vaňkově kopci 
neměl chybu
V polovině ledna se žáci malotřídek ze Zbytků a Věřňovic 

spolu se 4. a 5. třídami ze škol Nerad a Komenského 
zúčastnili lyžařského výcviku na Vaňkově kopci. Akce byla 
organizována pro celkem 90 dětí.

Vaňkův kopec nás přivítal skvělými podmínkami. Dosta-
tek sněhu, slunečné počasí a výborně upravená sjezdovka 
vytvořily ideální prostředí pro zdokonalení lyžařských 
dovedností. Děti byly rozděleny do skupin podle úrovně 
pokročilosti, a tak si každý přišel na své – od úplných začá-
tečníků po zkušenější lyžaře.

Každý den byl naplněn výukou lyžování, nácvikem 
správné techniky. Kromě lyžování probíhaly i různé zábav-
né aktivity a hry, což přispělo ke skvělé atmosféře a utu-
žování kolektivu. Vyvrcholením týdne byly páteční závody, 
které přinesly pořádnou dávku napětí i radosti. Každý 
účastník závodu si odnesl ocenění za svou snahu a odvahu 
postavit se na start. Úsměvy dětí při vyhlašování výsledků 
byly tou největší odměnou pro všechny organizátory.

Lyžařský výcvik na Vaňkově kopci byl pro děti nejen 
sportovním zážitkem, ale také příležitostí poznat nové 
kamarády, překonat vlastní obavy a užít si krásy zimní pří-
rody.  Mgr. Milan Pětroš, vedoucí kurzu

Letos si pro nás Školní parlament připravil úplně no-
vou výzvu – turnaj v piškvorkách! Hrálo se o titul 

„Piškvorkový král/královna“ a soutěž přitáhla spoustu 
nadšených hráčů, kteří si chtěli poměřit síly.

Začalo se třídními koly, kde si každý mohl vyzkou-
šet, jak na tom vlastně je. Po pár týdnech napínavých 
soubojů se z každé třídy vybrali tři nejlepší hráči, kteří 
postoupili do finále. Tam už šlo do tuhého! Každý hrál 
proti každému ve svém ročníku a zápasy byly fakt vy-
rovnané. Některé partie trvaly dlouho a rozhodovalo 
se až v posledních tazích. Stačila malá chyba a vítězství 
mohlo být pryč!

Nakonec jsme poznali ty nejlepší z nejlepších. 
Piškvorkovými králi pro školní rok 2024/2025 se stali: 
za 5. ročník Ondřej Šeliga, za 6. ročník Dominik 
Nedomlel, za 7. ročník Martin Čimbora, za 8. ročník 
Ondřej Hamala a za 9. ročník Jan Sikora. Všichni ukázali, 
že mají skvělé logické myšlení, trpělivost a pořádnou 
dávku strategie. Gratulujeme vítězům a přejeme jim 
další úspěchy nejen v piškvorkách!  Školní parlament

Piškvorkový král všechny bavil
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Tato sezona je v Dětmarovicích 
poslední, kdy plynovým kotel-

nám ještě pomohou uhelné kot-
le. Starší uhelné a plynové zdroje 
nahradí nové efektivnější plynové 
a biomasové zdroje, kterou budou do 
budoucna zásobovat teplem Orlovou 

a Bohumín. Na jaře skončí v Dětmarovicích také výroba 
elektřiny. 

Výstavba biomasových a plynových zdrojů začala 
v těsném sousedství stávajících zdrojů zhruba před ro-
kem. ČEZ navíc uzavřel dlouhodobé smlouvy se čtveřicí 
regionálních dodavatelů biomasy. 

Dětmarovice tak každopádně i nadále zůstanou spo-
lehlivým dodavatelem tepla pro 15 tisíc domácností v Or-
lové a Bohumíně. 

„Pokračujeme v dříve oznámeném plánu na na-
hrazování uhlí moderními plynovými a biomasovými 
zdroji. Jsem rád, že se nám dodávku biomasy podařilo 
zajistit už s předstihem přímo z Moravskoslezské-
ho kraje. Dětmarovice jsou tak pro Česko příkladem 
úspěšně a pružně provedené transformace uhelné 
lokality na moderní energetický areál, který zacho-
vá stabilní dodávky tepla odběratelům v Bohumíně 

a Orlové,“ říká generální ředitel ČEZ ESCO a předseda 
dozorčí rady ČEZ Teplárenská Kamil Čermák. 

  (sob)

Uhlí v Dětmarovicích končí. Teplo se bude vyrábět z biomasy 

Cena vody v novém roce narostla  
o téměř čtyři procenta
Jako už tradičně platí obyvatelé 

regionu od 1. ledna nového roku 
více za vodné a stočné. Nově lidé 
zaplatí za vodné a stočné 137,92 
korun včetně 12 procent DPH, což je 
zvýšení o 3,89 procenta.

V nových cenách se odráží pře-
devším náklady na opravy a obnovu 
vodárenské infrastruktury, nebo per-
sonální náklady. Do obnovy a rozvo-
je vodohospodářské infrastruktury 
směřuje dle plánu více než jedna mi-
liarda korun.

Nová cena za odběr pitné vody 
(vodné) pro zákazníky na Frýdecko-
-Místecku, Karvinsku, Novojičínsku 
a Opavsku je 70,78 korun za metr 
krychlový včetně 12 procent DPH. Za 
odvádění a čištění odpadních vod lidé 
nově platí 67,14 korun včetně DPH. 

„U vodného představuje mezi-
roční rozdíl 3,59 koruny (5,34 %), 
u stočného 1,58 koruny (2,41 %). 
Souhrnně jde o 5,17 koruny, tedy 

3,89 % včetně 12procentní DPH,“ 
uvedl generální ředitel společnosti Se-
veromoravské vodovody a kanalizace 
(SmVaK) Anatol Pšenička. 

Souhrnně činí nové vodné a stoč-
né 137,92 korun včetně 12 % DPH. 
„V ceně se odráží zvýšené náklady 
na opravy a obnovu vodohospo-
dářské infrastruktury, personální 
oblast a další provozní a režijní ná-
klady,“ vysvětlil Pšenička.

I přes zvýšení zůstává úroveň 
vodného a stočného nadále výrazně 
pod sociálně únosnou cenou, jak ji 
definuje Státní fond životního pro-
středí ČR. Ta pro moravskoslezský 
region pro rok 2025 činí 174,57 korun 
za metr krychlový (při zohlednění 
12procentní DPH), přičemž se me-
ziročně zvýšila o 7,47 %. Od výše 
vodného a stočného v lokalitách pů-
sobení SmVaK Ostrava se tak vzdálila 
o téměř sedm korun za metr krych- 
lový. 

„Navýšení se pohybuje okolo 
aktuálně předpokládané meziroční 
míry inflace v zemi. Naším cílem 
nadále zůstává poskytovat zákaz-
níkům vysoce kvalitní služby v po-
žadovaném rozsahu za přiměřenou 
cenu odrážející náklady na jejich 
poskytování. Nadále zůstáváme 
výrazně pod úrovní sociálně únos-
né ceny stanovené pro příští rok 
pro náš kraj,“ říká generální ředitel 
společnosti SmVaK Ostrava Anatol 
Pšenička.  

 
 
 (sib)
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Jen máma ví, jak to bolí, 
když své dítě už nikdy 

neprobudí.

Dne 8. ledna 2025 jsme 
vzpomněli 15. smutné 

výročí úmrtí pana  

Jiřího BORTLIKA.

Uctěme jeho památku tichou vzpo-
mínkou.  
 Maminka
— — — — — — — — — — — — — —

Žádný čas není  
tak dlouhý, aby nám 
dal zapomenout.

Dne 9. ledna 2025 by se 
dožil 78 let pan 
 
Zdeněk PRUDEL.
Zároveň dne 26. února 2025 vzpome-
neme 10. výročí jeho úmrtí. 

S úctou a láskou vzpomínají manželka 
a celá rodina.
— — — — — — — — — — — — — —

Maminky neodcházejí, 
každý den v našich  

srdcích zůstávají.

Dne 21. ledna 2025 jsme 
vzpomněli 12. výročí 

úmrtí naší drahé maminky a babičky, 
paní 

Aleny VIKTOROVÉ. 

Nikdy nezapomeneme. Dcery Helena 
a Pavla s rodinami.
— — — — — — — — — — — — — —

Tvé oči se zavřely  
a Tvé srdce přestalo bít.  
Vzpomínky na Tebe 
však budou  
s námi žít.

Dne 9. února 2025 by se dožil 80 let 
náš milovaný tatínek, dědeček a pra-
dědeček 

Zdeněk WROŽYNA.

S láskou a úctou vzpomínají manželka 
Jiřina, syn Pavel s rodinou a dcera Jana 
s rodinou.

Kdo Tě znal,  
ten si vzpomene,  

kdo Tě měl rád, nikdy 
nezapomene. Bolest  

v srdcích zůstává a zná 
ji jen ten, kdo Tě  

miloval a s Tebou žil.

Dne 26. ledna 2025 jsme si připomně-
li nedožité 75. narozeniny manželky  
a babičky

Boženy ČOPÍKOVÉ 
a zároveň 1. února 2025 jsme vzpo-
mněli 11. smutné výročí jejího úmrtí. 

Stále s láskou vzpomínají a za tichou 
vzpomínku děkují manžel Jozef a sy-
nové s rodinami.
— — — — — — — — — — — — — —

Navždy zůstaneš  
v našich srdcích. 

Dne 7. února 2025 jsme 
si připomněli 1. smutné 
výročí úmrtí pana 

Lubomíra OPOLKY. 

S láskou a úctou vzpomínají manželka 
Jana, maminka, dcery Pavla s rodinou, 
Radka s Peťou a bratr Milan s rodinou. 
— — — — — — — — — — — — — —

Až umřu, nic na tomto 
světě se nestane  

a nezmění, 
jen srdcí několik  

se zachvěje v rose,  
jak k ránu květiny.

Dne 19. února 2025 jsme si připomněli 
1. výročí úmrtí paní 

Zdeňky STANIOVÉ 
a zároveň jsme si připomněli 1. prosin-
ce 2024 její nedožité 90. narozeniny.

Vzpomínají dcera Ilona s manželem, 
vnuci Hynek a Radim s rodinou.

Čas plyne,  
ale vzpomínka zůstává.

Dne 13. března 2025 
uplyne 20 let, kdy nás 
navždy opustila paní 

Pavla HRUŠKOVÁ.

S láskou a úctou vzpomíná celá rodina.

Děkujeme všem příbuzným, známým 
a sousedům, kteří v lednu doprovodi-
li na poslední cestě našeho drahého 
tatínka, pana

Josefa FERDU z Věřňovic. 

Děkujeme otci Mariánovi za oběta-
vost, povzbudivá slova a důstojné 
vedení pohřbu, za projevy soustrasti 
a květinové dary. Daniela Mazurová 
(dcera).

Žili jsme pro Tebe a tys 
lásku naši opětoval.

S bolestí v srdci ozna-
mujeme všem příbuz-
ným a známým smut-
nou zprávu, že nás dne 30. ledna 2025 
ve věku 85 let navždy opustil náš mi-
lovaný manžel, tatínek, dědeček, pra-
dědeček, švagr a strýc, pan 

Eduard SUCHÁNEK. 

Děkujeme všem, kteří tichou vzpo-
mínkou uctili jeho památku. 
 Zarmoucená rodina
— — — — — — — — — — — — — —

Jak tiše žila,  
tak tiše odešla. 

Skromná ve svém  
životě, velká ve své 

lásce a dobrotě.
 

Dne 1. ledna 2025 jsme vzpomněli  
5. smutné výročí úmrtí paní  

Jarušky JAKUBCZYKOVÉ.  

S láskou a úctou vzpomíná manžel 
Lubomír s rodinou.
— — — — — — — — — — — — — —

PODĚKOVÁNÍ

VZPOMÍNKY

VZPOMÍNKY VZPOMÍNKY
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Informujeme naše čtenáře, že 
příspěvky do březnového vydání 
společenské kroniky přijímáme 
nejpozději do 1. března 2025. 
Děkujeme za pochopení.  
 Redakce

Čas plyne  
a vzpomínky zůstávají.

Dne 25. února 2025 si 
připomínáme 1. smutné 
výročí, kdy nás navždy 

opustil náš milovaný manžel, tatínek, 
dědeček, pradědeček, tchán, bratr, 
švagr a strýc, pan 

Rudolf ŠKOVROŇ.

S láskou vzpomínají manželka, dcera 
Renáta, syn Jiří s rodinami a sestra 
Helena s rodinou.
— — — — — — — — — — — — — —

Čas plyne,  
vzpomínky zůstávají.

Dne 26. února 2025 si 
připomeneme smutné 
8. výročí, kdy nás na-
vždy opustil pan

František FILIPEK
a zároveň by dne 9. července 2025 
oslavil 90. narozeniny.

S láskou, úctou a bolestí vzpomínají 
manželka Evženie, dcera Dana se sy-
nem Danielem, syn Oto s přítelkyní 
Katkou.

VZPOMÍNKY VÝROČÍDEMOGRAFIE
V měsících prosinci a lednu oslavili 
naši spoluobčané 97., 94., 93., 92., 91., 
90., 85. a 80. narozeniny:  

Marie GIECKOVÁ 
Zdenka SEMIKOVÁ 

Marie GALDOVÁ 
Terezie SZYSZKOVÁ 
Milada OPOLKOVÁ
Jiřina JAVORKOVÁ 

Pavel HERYNEK 
Ing. Otto SOLICH 

Zdenka VĚČORKOVÁ 
Mária FÜLEOVÁ 

Božena KOPECKÁ 
Emanuel GABZDYL 

Jaromíra GABRYŠOVÁ 
Jaroslav DURCZOK 

Ing. František VÁVRA 
Jindřich BARTONEC

Všem oslavencům gratulujeme  
a přejeme pevné zdraví, spokojenost 
a osobní pohodu do dalších let.
— — — — — — — — — — — — — —

V měsíci prosinci oslavili diamantové 
výročí své svatby manželé   

František a Dagmar ADAMČÍKOVI 
z Dolní Lutyně.

Srdečně gratulujeme a přejeme jim do 
dalších společně prožitých let hlavně 
pevné zdraví a pohodu.

ROZLOUČILI JSME SE 
Opustili nás naši spoluobčané:

Josef SOSNA (*1938) 
Miroslav KVIATKOVSKÝ (*1933) 

Petr PAPALA (*1950) 
Jiřina SOLICHOVÁ (*1944) 

Josef FERDA (*1949) 
Emil SZOSTOK (*1939) 

Marie VAŠÁKOVÁ (*1939) 
Leontina SKOBLEJOVÁ (*1946)

Všem pozůstalým vyjadřujeme 
upřímnou soustrast.

Obci přibylo obyvatel 
K 31. prosinci 2024 měla naše obec 
5353 trvale hlášených obyvatel, 
což je o 12 více než v roce předchozím. 
V části obce Dolní Lutyně je přihlá-
šeno k trvalému pobytu 4739 osob, 
v části Věřňovice 614 osob. Ženy jsou 
zastoupeny v počtu 2719, mužů je 
2 634. 

Do obce se přihlásilo 141 obyvatel, 
odhlásilo se 105 obyvatel. Zemřelo 
však více obyvatel, než se narodilo, 
což kopíruje celorepublikový trend. 
Zemřelo 55 osob (z toho 27 mužů a 28 
žen). 

Od roku 2019, kdy se narodilo 54 
dětí, se počet narozených dětí každým 
rokem snižuje. V loňském roce se na-
rodilo pouze 31 dětí, a to 13 chlapečků  
a 18 holčiček.

A jaká jména rodiče dali svým 
dětem?
U chlapečků to byla jména: Daniel 
(2×), jinak to byla jména různorodá: 
Adam, Damián, Dominik, Filip, Jan, 
Matteo, Max, Patrik, Tomasz a Václav.
U holčiček to byla jména: Ema, Elena 
a Viktorie (2×), dále pak jména: Adéla, 
Alžběta, Anna, Beáta, Kristýna, Laura, 
Lara, Magdaléna, Natálie, Nina, Rozá-
lie, Stella, Šarlota.

Novým starostou Bohumína je Lumír Macura 

Bohumín má v čele radnice nového muže. Jeden ze slu-
žebně nejstarších starostů v Česku, Petr Vícha (SOC-

DEM), počátkem února rezignoval na svou funkci. Jedna-
šedesátiletého politika, který stál v čele města dlouhých 
30 let, nahradil dosavadní první místostarosta, o dva roky 
starší Lumír Macura (SOCDEM) - na snímku. 

Vícha ale z vedení města ještě definitivně neodchází. 
S mís- tostarostou Macurou si vymění funkce, jen s tím rozdílem, že bude 
neuvolněným místostarostou, což znamená, že to nebude jeho hlavní pra-
covní náplň. Bude nadále pokračovat jako senátor, kterým byl loni v období 
povodní zvolen už počtvrté. 

„Jedná se o přirozený odchod. Starostování předávám služebně 
mladšímu místostarostovi. Že to bude mé poslední volební období už 
jsem v Bohumíně avizoval, ale mé rozhodnutí skončit uspíšily loňské 
zářijové povodně, a to nejen v tom negativním smyslu, ale hlavně v tom 
pozitivním,“ vysvětlil. 

Víchův nástupce Lumír Macura není na radnici žádným nováčkem. Za-
čínal tady v roce 2003 jako vedoucí organizačního odboru. Od roku 2010 je 
prvním místostarostou. „Nikdy jsem neměl ambice být starostou, a tak 
k této funkci přistupuji s obrovským respektem. Svou roli vnímám jako 
přechodnou, než to po nás starších převezmou mladší generace,“ nechal 
se slyšet nový starosta Bohumína.  (red)
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Plavba po řece měla zimní kulisy
Ani letos se počátek ledna ve Věřňovicích neobešel od tradiční vodácké akce, kterou je Novoroční sjezd Olše/Olzy. 

V sobotu 4. ledna panovaly ideální podmínky, bylo lehce pod nulou a na seřadiště u splavu dorazili vodáci z místního 
spolku Posejdon a spřáteleného kajakářského klubu Meander z Krzyżanowic. Letošní splutí si nenechali ujít ani vodáci 
z polského Godówa, který leží na úrovni Dětmarovic. Ve chvíli, kdy dorazili do Věřňovic, měli už na svých plavidlech za 
sebou půldruhé hodiny plavby. 

Před věřňovickým jezem museli i s loděmi z vody a u vodáckého nástupního místa se přivítali s kolegy, kteří se na 
jízdu teprve připravovali. Na řadu přišla i společná fotka a celá více než čtyřicetičlenná skupina opět nastoupila na vodu 
a vyrazila směrem k soutoku Olzy s Odrou v Kopytově, a pak ještě o kousek dál o Zabelkówa.  (toj)


